
 

Bestyrelsesmøde Orø Lokalforum 8. juni 2023 

 
Dagsorden: 
 

1. Valg af ordstyrer og referent 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Formands punkt 

A. Fredningen af Orøs marine forland 
B. Fredning af Præstegården 
C. VAB Boliger 
D. Visionsdag opfølgning 
E. Kommunal arkitekturpolitik og ny kultur- og fritidspolitik 
F. Ladestandere på Orø Havn 

4. Udvalg 
A. Færgekontaktudvalg 
B. Trampestiudvalg 
C. Lægeudvalg 

5. Evaluering af generalforsamling 
6. Kommunalplan møde 
7. Strategisk-fysisk udviklingsplan for turisme på Orø 
8. Ny fællesskaber til Orø 
9. Lokalforums tilstedeværelse på sociale medier 
10. Sommerferie 
11. Modtaget korrespondance 
12. Eventuelt 

 
1. Simon Drost blev valgt som ordstyrer og Pia Harder blev valgt som referent. 

 
2. Dagsordenen blev godkendt. 

 

3. A. Miljø- og Fødevareklagenævnet har truffet beslutning om fredning af Orøs marine 
forland (øst siden af Orø fra Anexgården og til og med Orøgård Grundejerforening). Der er 
stadig mulighed for indsigelse, stadfæstes afgørelsen ud fra de planer der foreligger, bliver 
det muligt at anlægge trampestier, så man kan gå langs kysten fra Orø Havn til Østre 
Færge. 
 

B. Holbæk Kommune har erklæret Præstegården for bevaringsværdig og lavet lokalplan der 
sikrer mod nedrivning og sikrer at ombygning sker i overensstemmelse med bygningernes 
nuværende bevaringsværdier. Onsdag d. 12. juni kl. 17 inviterer Kommunen til 
borgermøde, hvor de fortæller om planerne for området og man kan stille spørgsmål. 
Kirsten Flemming deltager på vegne af Lokalforum. 
 



C.  VAB genoptager planerne for byggeri af seks nye boliger på Elnebjergvej. Boligerne 
forventes at kunne tages i brug i 2025.  
 
D. På visionsdagen d. 25. marts blev der dannet nye arbejdsgrupper. På næste 
bestyrelsesmøde vil vi drøfte, hvorledes vi kan understøtte grupperne. 
 
E. Holbæk Kommune er ved at lave arkitekturpolitik og ny kultur- og fritidspolitik. 
Lokalforum er høringspart og har modtaget et spørgeskema om kultur- og fritidsliv i vores 
lokalområde. Spørgeskemaet skal være indsendt senest 1. september. 
 
F. Kommunen har planer om at bruge 6 parkeringsbåse på havnen til opstilling af 3 
ladestandere. Der er 11 parkeringsbåse på havnen, der vil i givet fald kun være 5 båse 
tilbage til parkering, hvilket vi mener er for få til at dække parkeringsbehovet. Lokalforum 
vil derfor foreslå, at der opstilles 1 stander på havnen og 2 på parkeringspladsen ved 
Hallens nordside. 

 
4. A. Østre Færge kunne berette at arbejde på det nye opmarchanlæg ved Hammer Bakke er 

godt i gang. Holbæk Færgen var ikke repræsenteret, så punktet om ny færge blev ikke 
behandlet. 
 
B. Referatet fra Trampestiudvalget ligger på Lokalforums hjemmeside. Stor ros til udvalget 
som har lavet et fint arbejde. 
 
C. Lægeudvalget har søgt og fået foretræde ved Regionen for at evaluere processen og 
styrke samarbejdet, så vi ikke står med samme problem igen, når lægeordningen skal 
fornys om fire år. Kåre Hendriksen, Knud Ahm (Orø Beboerforening) og Simon Drost (Orø 
Lokalforum) deltog i mødet. 
 
 

5. Generalforsamlingen d. 24. maj forløb godt, mange fremmødte og ros til Ib Ballisager som 
var dirigent. 

 
6. Lokalforum er inviteret til møde med Kommunen om kommunalplan 2024 onsdag d. 14. 

juni. Emner vi gerne vi gerne vil drøfte er bl.a. højvandssikring, beskyttelse af drikkevandet 
og evt. vedvarende energi. 
 

7. Destination Sjælland og Holbæk Kommune har afsat midler til at få udarbejdet en 
strategisk-fysiske udviklingsplan for turisme på Orø. Onsdag d. 14. juni holdes der 
ansættelsessamtaler for ansættelse af den person der skal der skal lave udviklingsplanen. 
Simon Drost deltager i ansættelsessamtalerne. 
 

8. Orø får ny fællesskaber – Anders Nordberg Sejerøe. 
 



9. Der er blevet rettet kritik af, at der er lukket for kommentarer på lokalforums Facebook 
gruppe. Simon Drost laver et generelt skriv om, hvorfor Lokalforum ikke debatterer på 
Facebook. 
 

10. Lokalforum holder sommerferie i juli. Næste møde holdes torsdag d. 10 august kl. 17. 
 

11. Korrespondance: Mail fra en beboer med spørgsmål om Lokalforums virkeområde. Simon 
Drost har svaret. 
 

12. Evt.: Forslag om at appellere til at folk ikke sætter ulovlige forbudt skilte op. 
Bænken og ankeret ved Holbæk Færgen trænger til at blive malet. Ønsket bringes med til næste 
møde i færgekontaktudvalget. 

 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 
  
 
 


